
Zkracování 

 

Zkracováním tvoříme zkratky nebo zkratková slova.  

 Zkratky se skládají z prvních písmen víceslovného pojmenování, píší se 

s velkými písmeny bez teček, např. EU, ČR, OSN. 

 Zkratková slova se obvykle skládají z prvních slabik nebo hlásek 

víceslovného pojmenování, píší se s velkým počátečním písmenem a 

skloňují se jako jiná slova, např.: 

Čedok (Česká dopravní kancelář.) 

Krnap (Krkonošský národní park.) 

 Závaznou podobu mají oficiální zkratky akademických titulů, např.: 
MUDr., JUDr., Ing., Mgr., Bc., a vědecko-pedagogických hodností: prof., 

doc. 

 V psaném projevu se zkracují často užívaná slova, např.: p. (pan), čp. 

(číslo popisné), tzn. (to znamená), atd. (a tak dále), apod. (a podobně). 

 Značky měr, hmotností či měn se na rozdíl od zkratek píší bez teček, 

např.: m2, km, l, hl, kg… 

Mezi číslem a značkou je v písmenu mezera. 

 

 

 


